

not fully operated by that corporation. The radio station C.F.G.B. in Happy Valley is manned and operated by the Canadian Broadcasting Corporation, Northern Service and serves all of Labrador, except the coastal communities which receive the transmission only intermittently. The television station C.F.L. is manned and owned by the United States Air Force, but operates under a CBC licence with one CBC supervisor there. This station serves the USAF base, as well as the Happy Valley-Goose Bay area, with sporadic reception in Northwest River and Mud Lake. The St. John's (and some Montreal) newspapers serve the Happy Valley-Goose Bay area daily, one day late, with very little, if any, circulation to the coast. The area is also served by a local weekly newspaper with circulation to the coast. The weekly, unlike the dailies, carries items of Labrador content to the residents of Labrador and is basically the only real means of communication that is provided within Labrador. However as this is only a very small private enterprise it does not meet the requirements of communication that is provided within Labrador. However as this is only a very small private enterprise it does not meet the requirements of communication that the residents deserve.

RECOMMENDATIONS:

1. The Canadian Broadcasting Corporation should set up one large central Labrador administration (preferably in the Happy Valley-Goose Bay area, which is the focal point between the Labrador Coast and Labrador West) to program and transmit radio and television connected to the Newfoundland network.

2. The Canadian Broadcasting Corporation should provide facilities to enable them to have news roundups within Labrador, rather than now listening to roundups from other parts of Canada.

3. The Canadian Broadcasting Corporation should start immediately to construct receiving stations to enable the residents to receive transmission from the satellite station when it goes in orbit in 1971.

4. Several frontier package stations should be set up in some of the larger communities on the coast.

Telephones - Telegraphs: The situation as it is today.

Telephones in Labrador are maintained by Bell Canada. In the Happy Valley-Goose Bay area the telephone service maintains a fair standard. But on the coast the situation at the moment leaves a lot to be desired. In most

mais ne sont pas entièrement exploitées par elle. La station radio CFGB à Happy Valley est dirigée et exploitée par les Services septentrionaux de Radio-Canada et dessert tout le Labrador sauf les collectivités côtières qui reçoivent les émissions par intermittence seulement. La station de télévision CFLA est dirigée et exploitée par la U.S. Air Force, en vertu d'un permis délivré par Radio-Canada; un surveillant de Radio-Canada y est en poste. Cette station dessert la base de l'USAF, ainsi que la région de Happy Valley et de Goose-Bay; la réception dans la région de Northwest River et de Mud Lake est intermittente. Les journaux de Saint-Jean (T.-N.) (et certains journaux de Montréal) desservent quotidiennement la région de Happy Valley et de Goose-Bay, mais ils arrivent avec un retard d'une journée; très peu sont expédiés au littoral. La région est aussi desservie par un hebdomadaire local qui compte des abonnés sur le littoral. Contrairement aux quotidiens, les hebdomadaires renferment des nouvelles d'intérêt local pour les habitants du Labrador; c'est le principal moyen de communication à l'intérieur du Labrador. Quoi qu'il en soit, comme il ne s'agit que d'une très petite entreprise privée, elle ne répond pas aux besoins d'information que méritent les habitants.

RECOMMANDATIONS

1. La Société Radio-Canada devrait établir une importante administration centrale au Labrador (de préférence dans la région de Happy Valley-Goose-Bay, qui est le chef-lieu entre le littoral du Labrador et le Labrador-Ouest) pour assurer la programmation et la transmission des émissions radiophoniques et télévisées reliées au réseau de Terre-Neuve.

2. La Société Radio-Canada devrait fournir des installations pour leur permettre de transmettre des bulletins d'information locaux au lieu de contraindre les habitants du Labrador d'écouter les bulletins d'information diffusés des autres régions du Canada.

3. La Société Radio-Canada devrait entreprendre immédiatement la construction de stations réceptrices afin de permettre aux habitants de capter les émissions transmises par le satellite qui va être mis sur orbite en 1971.

4. Plusieurs stations-frontières devraient être établies dans certaines des collectivités principales du littoral.

*Téléphones—Télégraphes—*Voici quelle est la situation de nos jours.

C'est Bell Canada qui exploite les réseaux téléphoniques au Labrador. Dans la région de Happy Valley—Goose-Bay, le service téléphonique est satisfaisant. Mais sur le littoral, la situation laisse beaucoup à désirer. Dans la